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Ešte viac ako výnimočne 
horúce októbrové babie 
leto, ktoré znásobilo 
atmosféru nášho 
tradičného jarmoku, ma 
potešila správa o udelení 
ministerských ocenení 
trom Bánovčanom. 
Projekt Vnučka Janka 
(nájdete ho na internete) 
chytil za srdce nielen 
mnohých našich 
dôchodcov, ale nadchýna 
aj mladšie generácie 
už vyše roka. Krásny 
nápad  si všimli aj na tých 
najvyšších miestach 
a udelili mu prestížny 
titul Sociálny čin roka. 
S „autorkou“ pripravujeme 
rozhovor o jej dojmoch 
a tiež s ocenenými 
bánovskými seniormi 
plánujeme stretávku, kde 
sa porozprávame o ich 
zásluhách. Takže, milí 
čitatelia, tešte sa spolu so 
mnou... Je radosť prinášať 
pozitívne správy!
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Voľ by do  orgánov 
samosprávy v  sobotu 

10. novembra 2018

 Predvolebná kampaň 
beží naplno...

Mesto žilo jarmokom do neskorých večerných hodín

Zimný štadión dostavia vybraná firma do 90 dní

Minister Ján Richter ocenil troch Bánovčanov

Bánovské noviny 
sa v prieskume 
TIS umiestnili 
z 86 mestských 
novín na 13. mieste

Mesto Bánovce nad Bebravou 
v  uplynulých dňoch podpísalo 
zmluvu s  firmou Modest spol. 
s r.o., ktorá zvíťazila vo verejnom 
obstarávaní na  dokončenie 
stavby zimného štadióna. Sta-
venisko bolo dodávateľovi prác 

odovzdané dňa 9. októbra 2018. 
Zmluvná lehota na  ukončenie 
diela je 90 kalendárnych dní 
po prevzatí. Vybraný dodávateľ sa 
v tejto lehote zaviazal uskutočniť 
stavebné práce potrebné ku 
kolaudácii a  uvedeniu zimného 

štadióna do prevádzky. Stavebné 
práce okrem iného zahŕňajú 
doplnenie vzduchotechniky, 
zabezpečenie protipožiarneho 
systému, dokončenie časti šatní, 
výmenu zábradlí a  povrchov 
na  tribúne, kompletnú výmenu 

mantinelov, zhotovenie vonkajšej 
fasády, vrátan e zateplenia a pod. 
Celková hodnota zákazky je 
803  000 eur vrátane DPH. 
Zmluva je riadne zverejnená 
na internetovej stránke mesta. 

 Tlačová správa mesta

Minister práce, sociál-
nych vecí a  rodiny Ján 
Richter minulý týždeň 
ocenil výnimočných ľudí, 
ktorí svojou obetavosťou, 
ľudským prístupom, láskou 
a  empatiou pomohli iným 
v  núdzi, vykonali mimo-
riadny humánny čin či ori-
ginálnu aktivitu nad rámec 

svojej práce. Podujatie pod 
názvom Sociálny čin roka sa 
konalo už po pätnásty raz 
v historickej budove NR SR 
aj za účasti premiéra Petra 
Pellegriniho. V slávnostnej 
atmosfére si prevza lo 
ocenenia celkovo dvadsať 
ľudí v  troch kategóriách. 
V kategórii Sociálny čin boli 

ocenení len šiesti, medzi 
nimi aj Jana Danišová 
z  Bánoviec nad Bebravou 
za projekt Vnučka Janka. 

Každý rok o tomto čase 
organizuje ministerstvo 
v  spolupráci s  Jednotou 
dôchodcov na  Slovensku 
k  Mesiacu úcty k  starším 
stretnutie skôr narodených. 

Neoddeliteľnou súčasťou 
podujatia bolo oceňovanie 
za  obetavú prácu pre 
slovenských seniorov. 
Minister práce Ján Richter 
spolu s premiérom Petrom 
Pelegr inim odovzda l i 
ďakovné listy dvanástim 
seniorom nielen z Jednoty 
dôchodcov na  Slovensku, 

a le aj zo Združenia 
kresťanských seniorov Slo-
venska a z Fóra pre pomoc 
starším. Medzi nimi boli 
aj dvaja bánovskí seniori 
Anna Vavrová a  Jozef 
Kocúr. Viac o  ocenených 
v budúcom vydaní Bánov-
ských novín.  (ab) 
 Zdroj: MPSVaR SR

Študentská 
kvapka krvi 
bude v pondelok 
22. októbra 
v Centre voľného 
času

Na koniec októbra 
sa pripravujú 
predvolebné 
besedy 
s kandidátmi

V sobotu 
20. októbra 
je po celý deň 
bezplatný zber 
elektroodpadu 

Tradičný Bánovský 
jarmok, s  prívlastkom 
jesenný, tento rok netra-
dične - bez dažďa. Zaliaty 
slnkom a  poznačený prí-
jemnou atmosférou babieho 
leta. A nielen „baby“ si prišli 
na  svoje. Námestie opäť 
rozvoniavalo nediétnymi 
dobrotami, zapíjanými 
burčiakom rôznej farby 
a kvality. Kolotoče sa točili, 
hudba hrala... Úsmevným 
korením jarmoku bol aj 
imatr ikulačný Dúhový 
pochod prvákov gymnázia. 
A kto mal pocit, že potrebuje 
trochu kultúry k  cigánskej 
pečienke, tiež sa mu dostalo 
zadosť. Najskôr stage obsa-
dili malé a  mladé talenty 

nášho mesta a  potom 
prišla rodina Nemravovcov. 
Tí absolútne zapadli 

do  jarmočného koloritu. 
Ich prespievané príbehy 
s  historickými koreňmi 

a  jemne nemravným 
podtextom nútili poslu-
cháčov k  úsmevu, ale aj 

k zamysleniu. Od burčiaku 
k  The Whisky... a  opäť 
skvelá nálada. Jarmok je aj 
o  stretnutiach s  tými, kto-
rých sme dávno nestretli... 
aj o  tom, že sa pracovný 
kolektív  vyberie len tak 
- upevniť vzťahy. To množs-
tvo ľudí naozaj prekvapilo, 
mesto žilo do  neskorých 
večerných hodín. Všetky 
vekové kategórie sa sústre-
dili na  jednom mieste, aby 
sa spolu smiali, rozprávali. 
Bola to akási jesenná chvíľa 
bez mobilov. Tohtoročný 
jarmok sa do  dejín mesta 
zapíše ako jarmok s  naj-
vyššou účasťou a najnižším 
úhrnom zrážok... 

 Zuzana Bridová 
 Foto: Kristína Holbayová
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Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje 
výberové konanie na pracovnú pozíciu

odborný referent odboru služieb mestu, oddelenie 
životného prostredia, dopravy, obchodu a služieb 

Požadované kvali� kačné predpoklady a  iné kritériá 
a požiadavky: vysokoškolské vzdelanie technického smeru 
so zameraním na životné prostredie, spôsobilosť na právne 
úkony v plnom rozsahu, občianska bezúhonnosť, komuni-
kačné schopnosti, profesionálne vystupovanie, kultivovaný 
písomný prejav, znalosť práce s PC, vodičský preukaz skupiny 
B, znalosť legislatívy v oblastiach: verejnej správy s dôrazom 
na územnú samosprávu mesta a životného prostredia. 

Druh pracovného pomeru: na dobu určitú na jeden rok 
s možnosťou ďalšieho predĺženia.

Termín nástupu: dohodou. 
Pracovný úväzok: 100 %. 
Ponúkaný plat: základný plat 566 eur. 
Zoznam požadovaných dokladov a  ďalšie informácie 

na webe mesta. Písomnú žiadosť o zaradenie do výberového 
konania spolu s  požadovanými dokladmi doručte do  22. 
októbra 2018 do 12.00 h na adresu mesta. Obálku označte 
heslom „ VK referent odboru služieb mesta - neotvárať“.

Naše noviny na 13. mieste

Besedy s kandidátmi 

Bezplatný zber elektroodpadu 
v sobotu 20. októbra!

M imovládna organi-
zácia Transparency Interna-
tional Slovensko hodnotila 
obsah a  úroveň mestských 
novín � nancovaných z roz-
počtov miest. Z  celkového 
počtu 86 titulov obstáli naše 
Bánovské noviny na  tri-
nástom mieste...

„Hodnotenie radnič-
ných novín sleduje viacero 
pozitívnych i  negatívnych 
faktorov, ako sú podiel 
samosprávnych tém v  novi-
nách, poskytnutie priestoru 
pre kritické a  polemické 
názory, zapájanie verejnosti 
do  budúcich rozhodnutí, 
anonymita článkov, nad-
merná propagácia primátora 
a  vedenia mesta či podiel 
zmienok poškodzujúcich 

oponentov. Ak by v periodiku 
panovala rovnováha medzi 
pozitívnymi a  negatívnymi 
ukazovateľmi, jeho skóre 
by dosiahlo Index Bene� t 
50 percent. (Poznámka 
redakcie: Bánovské noviny 
dosiahli 59,55 %) Nad touto 
hranicou 50 percent skončilo 
47 s celkovo 86 hodnotených 
novín, prevažovali v  nich 
teda pozitívne nad negatív-
nymi ukazovateľmi. Avšak 
len mierne - až 35 titulov sa 
cez stred škály prehuplo len 
o  menej ako 10 percentuál-
nych bodov. To poukazuje 
na de� cit v kvalite lokálnych 
samosprávnych médií, keď 
aj najlepšie tituly nemožno 
označiť za  naozaj užitočné 
ale skôr iba priemerné. 

Radnice pritom podľa 
analytika TIS majú nárok 
na  svoje PR aj v  mestských 
novinách, nie však do  takej 
miery, aby z  toho nebola 
propaganda, kde alterna-
tívne názory vôbec nepočuť. 
Za  úvahu stojí, či by Slo-
vensko po  vzore susedného 
Česka nemalo novelizovať 
svoj tlačový zákon, ktorý by 
stanovil pravidlá založené 
na  princípoch verejnopráv-
nosti a  vyváženosti aj pre 
periodiká vydávané samo-
správou,“ toľko z  obsiahlej 
tlačovej správy Michala 
Piška z Transparency Inter-
national Slovensko, ktorú 
si môžete v  plnom znení 
prečítať na internete a na FB 
Bánovské noviny.  (r)

Prípravný výbor festi-
valu Tu žijem! pozýva kan-
didátov na  poslankyňu/
p o s l a n c a   M e s t s k é h o 
zastupiteľstva v Bánovciach 
nad Bebravou na  mode-
rovanú  besedu s  občanmi 
mesta.  Termíny a  miesta 
konania besied  upresníme  

podľa počtu prihlásených 
kandidátov za  jednotlivé 
volebné obvody.  Prihlásiť 
sa môžete  na  mailovej 
ad rese  a nna .ma kova@
gmail.com najneskôr 19. 10. 
2018 do  24.00 h. Zároveň 
širokej verejnosti oznamu-
jeme, že v pondelok 29. 

októbra 2018 o  17.00 h 
sa v  priestoroch ZUŠ DK 
uskutoční moderovaná 
diskusia s  kandidátkami 
a  kandidátmi na  post 
primátora mesta Bánovce 
nad Bebravou. Občania 
sú na  túto besedu srdečne 
pozvaní.  (zj)

Mesto Bánovce nad Bebravou 
oznamuje obyvateľom, že v sobotu 20. 
októbra 2018 v čase od 8.00 do 18.00 
h bude zabezpečený bezplatný odvoz 
nepotrebných elektrospotrebičov 
na  ekologickú recykláciu. Prosíme 
občanov, aby:
1. najneskôr do  18. októbra kontak-
tovali mestský úrad, počas úradných 
hodín na tel. čísle: 038/7629 141 alebo 
e-mailom: balaz@banovce.sk, cidori-
kova@banovce.sk,
2. nahlásili nasledovné údaje: druh 
a počet spotrebičov, meno, priezvisko, 
telefonický kontakt a  presnú adresu, 
z ktorej je potrebné spotrebiče odviezť,

3. v deň zberu 20. októbra do 8.00 h 
ráno vyložili elektroodpad do vchodu 
bytového domu, resp. za bránu rodin-
ného domu.

Zároveň prosíme občanov, aby 
nevykladali spotrebiče na  ulicu. 
Mohli by ich vziať neoprávnení zbe-
rači, neodborne ich rozobrať, nepre-
dajné komponenty odhodiť a prispieť 
tak k  vzniku čiernych skládok vo 
vašom okolí. V  záujme toho, aby sa 
v priebehu dňa stihli odviezť všetky 
nahlásené spotrebiče, upozorňujeme, 
že elektroodpad sa nebude vynášať 
z  bytov, pivníc či povál. V  prípade, 
že sa nepodarí prevziať váš nahlá-

sený odpad do  18.00 h, kontaktujte 
v  priebehu polhodiny linku zberu: 
0911 250 211.

Mesto Bánovce nad Bebravou 
informuje, že osobné údaje občanov 
spracováva ako sprostredkovateľ 
v  mene kolektívnej organizácie 
ENVIDOM – Združenie výrobcov 
elektrospotrebičov pre recykláciu, a to 
len za účelom vykonania mobilného 
zberu elektroodpadu.

  Tlačová správa mesta
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Kandidát na primátora mesta
Kandidát na poslanca v obvode 2 - východ

SRDCE, ROZUM, SLUŠNOSŤ

Objednávateľ: Mgr. Miroslava Hudecová, Matice slovenskej 1260/5, 957 04 Bánovce nad Bebravou Dodávateľ: MsKS, Ul. J. Matušku 766/19, 957 01 Bánovce nad Bebravou

Vážení spoluobčania, 
milí Bánovčania,

pred týždňom som 
Vás oslovila ako nezávislá 
kandidátka na funkciu pri-
mátorky Bánoviec a poslan-
kyne MsZ za volebný obvod 
č. 5. Dubnička. Predstavila 
som sa pár vetami. Kto 
som, odkedy tu bývam 
a žijem, čo robím a o čo sa 
zaujímam, už o mne viete. 
Dnes by som Vám rada 
priblížila, ako vnímam 
funkciu primátora, čo 
ponúkam vo volebnom 
programe.

Ako vnímam funkciu 
primátora

Z  pohľadu občianky 
tohto mesta, aktivistky, čo 
sleduje a  kontroluje našu 
samosprávu i z poznatkov 

praxe iných fungujúcich 
samospráv, mám svoje 
jasné predstavy, čo má 
človek vo funkcii pri-
mátora spĺňať, aký má 
by ť. Primátor má by ť 
predovšetkým manažérom 
a lídrom, vedieť inšpirovať 
a  by ť prík ladom. Mať 
jasné vízie,  realistické 
ciele a  predsavzatia pre 
pozdv i hnut ie  spoloč-
nosti, prinášať systémové 
opat ren i a .  Ne v ý ho dy 
a problémy brať ako výzvy, 
aktívne hľadať riešenia. Pri 
rozhodnutiach pozorne 
počúvať názory občanov, 
rešpektovať rady odbor-
níkov. Zachovávať princíp 
rovna k ých pr í ležitost í 
a  ľudí spájať v  jeden celok, 
v jedno mesto. Z osobnost-
ných predpokladov mal by 
mať trpezlivosť a rozvahu, 
empatiu i dostatok odvahy. 
Byť prirodzenou autoritou 
a  vzbudzovať rešpekt , 
nie strach. Vulgarizmy 
a invektívy pri tejto funkcii 
nemajú miesto! Primá-
torovo ego a  „JA“ nemá 
byť povýšené nad verejný 
záujem. Primátor má byť 
Osobnosť, ktorá dôstojne 
reprezentuje všet k ých 
voličov, teda aj tých, čo mu 

svoj hlas vo voľbách nedali. 
Ak ste sa vážení Bánov-
čania pri týchto slovách 
zastavili a  zamysleli, je to 
správne. Treba o  tom roz-
mýšľať. Spĺňa niečo z toho 
aj Váš kandidát?

Články v  novinách 
ani príspevky na  sociál-
nych sieťach neprezradia 
o  žiadnom kandidátovi, 
aký je, len to, ako myslí, 
aké sú jeho názory. S ľuďmi 
uprednostňujem osobný 
kontakt a  priamy dialóg. 
Ak máte záujem ma bližšie 
spoznať, zúčastním sa 
diskusií, na  ktoré bude 
okrem kandidátov pozvaná 
aj široká verejnosť. Tá 
„primátorská“ za  účasti 
kandidátov uchádzajúcich 
sa o  tento post sa bude 
konať 29. októbra 2018 
o  17.00 h v  priestoroch 
ZUŠ Dezidera Kardoša. 
Termín, čas a  miesto 
„poslaneckej“ diskusie mi 
nie sú ešte známe. Možno 
sa to dozvieme už čoskoro. 
S  mojou účasťou môžete 
počítať na obidvoch. Nene-
chajte sa prosím vtiahnuť 
do  predvolebných intríg, 
ohovárania a  osočovania 
„nových“ tvári, len tak, 
niekým tretím poza chrbát 

nás, kandidátov, či nedaj-
bože jedným z  nás. Máte 
príležitosť si nás vypočuť, 
položiť i pár otázok. Skúste 
ju využiť a  stretnúť sa 
s  nami osobne. Možno si 
vďaka diskusiám budete 
vedieť lepšie porovnať, 
akých zástupcov máme 
zvolených teraz a akí by Vás 
od novembra mohli ďalšie 
štyri roky zastupovať. 

Čo ponúkam 
vo volebnom programe

Volebné prog ra my 
poslancov zväčša zahŕňajú 
to, ČO občania chcú, ČO 
im chýba, ČO chcú zmeniť 
vo svojich volebných obvo-
doch. Program primátora 
má byť hlavne o tom, ako to 
„ČO“ pre občanov a mesto 
predv ídať ,  dosia h nuť , 
zlepšiť i udržať.

Môj volebný program 
primátorky neobsahuje 
klišé frázy a  populistické 
ciele. Nespracovala ho 
žiadna PR agentúra, nie 
je výsledkom práce voleb-
ných strán a tímov, ankiet 
a  prieskumov. Pri jeho 
tvorbe som vychádzala 
predovšetkým z vlastných 
skúseností, z  podnetov 

ľudí,  s  ktorými sa stre-
távam a  počúvam ich, 
z reality a potrieb Bánoviec. 
Ponúkam spôsob, ako veci 
riešiť, postupne vytvoriť 
a zaviesť systém do každej 
oblasti života v  meste. 
Mojou víziou je urobiť 
z  Bánoviec prosperujúce 
mesto plné spokojných 
občanov. 

Problematika samo-
správy je veľmi rozsiahla, 
má veľa oblastí. V  rámci 
programu som ich zhrnula 
do  piatich tém. Vidím 
v  nich strategické ciele, 
ktorých splnenie môže 
pomôcť nášmu mestu 
„rásť“ a rozvíjať sa. 

1. Školstvo v  21. storočí 
(„Deti sú naša budúcnosť“)

2. Funkčná samospráva 
(„Č o  f u n g u j e ,  ž i v o t 
uľahčuje“)

3. Transparentné mesto 
(„Informácie hýbu svetom“)

4. Mesto pre život („Náš 
domov, naša budúcnosť“)

5. Spolupráca – cesta 
k  prosperite („Rozdielne 
cesty, jeden cieľ“)

Úlohy, ktoré si kladiem 
na  ceste za  ich splnením, 
a  prínos, ktorý od  nich 
očakávam, Vám priblížim 
v ďalšom čísle Bánovských 
novín.

Nikto nemá patent 
na  rozum, nenarodil sa 
učený. Čas a  skúsenosti 
prinášajú nové myšlienky. 
Preto je tento program 
pre mňa mater iá lom, 
ktorý nechávam otvo-
rený dobrým návrhom 
a nápadom. Verím, že ak sa 
spojíme všetci, ktorí máme 
SRDCE pre ľudí a  toto 
mesto, použijeme ROZUM 
a zachováme si SLUŠNOSŤ 
na  maximálnej úrovni, 
dosiahneme zmeny pozi-
tívne pre všetkých, nie len 
pre pár zvolených. 

 S úctou

Mgr. Miroslava 
Hudecová

Vaša nezávislá kandidátka 
s číslom 3 na primátorku 
Bánoviec nad Bebravou, 

s číslom 10 
na poslankyňu MsZ 

za volebný obvod 
5 Dubnička

www.miroslavahudecova.sk
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SOM občan, mám názor... Všetko je o ľuďoch
Možno bude trochu 

čudné, keď „vhupnem“ 
do  predvolebného boja 
s  touto zdravotníckou 
témou... a  ktovie... možno 
práve teraz je ten správny 
čas. Situácia u  lekárov - 
špecialistov je vážna a často 
až absurdná. Treba ale 
objektívne priznať, že to nie 
je problém len nášho mesta. 
Týchto lekárov je veľmi 
málo, sú veľmi vyťažení, už 
roky bojujú s nedostatkami 
celého systému... Sú znechu-
tení, často až demotivovaní. 
Tak ako aj my, ostatní - 
v iných povolaniach.

Hoďme teda na  chvíľu 
za  hlavu administratívnu 
byrokraciu a  poďme uva-
žovať, ako ľudia. Pochopme, 
že aj lekár je len človek, so 
svojimi problémami - ľud-
skými, aj profesionálnymi. 
Tiež nemôže prijať denne 
viac ľudí, ako zvláda. Reči 
typu: „ keby musel „makať“ 
tak ako ja... a za tie peniaze...“ 
sú smiešne a  detinské. 
Porovnávanie lekárskeho 
povolania (skôr poslania), 

s čímkoľvek, je neadekvátne. 
Áno, môžeme porovnávať 
jednotlivých lekárov, ako 
osoby - jednotlivcov... 
môžeme posudzovať, že 
ten je lepší, tamten ústreto-
vejší, henten usmievavejší. 
Ľudský faktor a  povahové 
črty „fungujú“ u  každého 
z nás. Existuje dobrý učiteľ, 
aj ufrfľaný úradník, aj poho-
dový automechanik.

Na  druhej strane je 
pacient - ten ubolený, 
bezbranný človiečik. Ak 
potrebuje „zásah“ špecia-
listu, predpokladajme, že to 
už nie je žiadny simulant. 
Tiež nemôže za  to, aký je 
v  našej krajine zdravotný 
systém. Nemôže za  to, že, 
bohužiaľ, zomrela pani 
doktorka, ku ktorej doteraz 
patril. Nemôže za  veľa vecí 
- ale potrebuje pomoc. Tak 
poďme vytvoriť vzájomnú 
empatiu a snažme sa vyriešiť 
náš „bánovský“ problém, 
lebo ten celoštátny sa nám 
určite vyriešiť nepodarí.

Čo tak objednávať sa 
na  neurológiu deň vopred 

telefonicky? Zoznam 
pätnástich mien sa zaplní 
relatívne rýchlo. Sestrička 
zdvihne telefón a  povie: 
„...píšem vás ako piateho... 
ôsmu.. .  t r inásteho.“ 
Pacient tak vie, o  koľkej 
mu stačí prísť a  sadnúť si 
do  čakárne. Je ale pravda, 
že sestrička musí počas dňa 
zvládať mnoho adminis-
tratívnych úkonov, musí 
pichať injekcie, zavádzať 
a odpájať infúzie. A tak by 
sa dalo možno dohodnúť, 
že ľudia by sa objednávali 
len v  určené hodiny, napr. 
od  12.00 do  14.00. Rov-
nako by pacienti museli 
rešpektovať čas podávania 
injekcií a  infúzií. Musela 
by zavládnuť vzájomná 
disciplína, museli by sa 
dodržiavať určené pravidlá 
a  vyskytnuté mimoriadne 
situácie, by sa museli riešiť 
s  porozumením všetkých 
zainteresovaných a  hlavne 
bez emocií.

Ak príde niekto 
v  akútnom stave - je to 
na ňom určite vidieť. Vtedy 

stačí, aby tí, čo čakajú 
v  čakárni, a  idú možno 
len na  kontrolu, povedali: 
„...veď choďte, veď my 
chvíľu počkáme“. Všetko 
je o  ľuďoch. O  vzájomnej 
tolerancii. Nečakajme, 
že nám pomôžu nejaké 
striktné predpisy a príkazy. 
Pomôcť si môžeme len my 
sami - navzájom. Treba 
ešte pochopiť, že žiadny 
systém nevyhovie na  100 
percent každému, vždy 
a  vo všetkom sa dá niečo 
urobiť inak. Ale čakať 
v  noci, v  zime, v  mraze 
pred poliklinikou, je vyčer-
pávajúce, ponižujúce a v 21. 
storočí nepochopiteľné.

Nepíšem v  hneve, ani 
v  zlosti. Len sa pokúšam 
(a  možno aj márne) nájsť 
riešenie, pretože ono určite 
existuje. Zima už stojí 
za dverami. Možno by sta-
čilo otvoriť tie na  polikli-
nike o niečo skôr a nechať 
ľudí čakať aspoň v  teple 
vstupného vestibulu.

  Zuzana Bridová

Mate r skú  š k o lu 
na  Radlinského ulici 
navštívil 24. septembra 
Miroslav Schlesinger. Zau-
jímavým, pútavým a deťom 
zrozumiteľným spôsobom 
vysvetlil pomocou krátkych 
scénok, ako sa majú chrániť 
pred nebezpečenstvom 
v spojení s drogovou tema-
tikou, aby vedeli reagovať 
na  neznámych ľudí, čo 
majú robiť, ak nájdu 

injekčnú striekačku poho-
denú na  zemi. Pri besede 
mu asistoval jeho psík 
Amigo, ktorého si deti ihneď 
obľúbili. Deti sa zoznámili 
aj s  rôznymi ochrannými 
predmetmi, ktoré používajú 
policajti pri práci. Pánovi 
Schlesingerovi za  túto 
poučnú a zaujímavú besedu 
ďakujeme a želáme mu veľa 
tvorivých dní v jeho práci. 

 Alena Michaličková

MŠ Radlinského ďakujeKvalita vyučovacieho procesu prvoradá

ZŠ Gorazdova bola 
úspešná pri zapojení sa 
do  projektu vyhláseného 
Ministerstvom školstva, 
vedy, výskumu a športu SR. 
Vďaka schválenému pro-
jektu na  podporu inkluzív-
neho vzdelávania cez výzvu 

V ZŠ úspešnejší získala naša 
škola nenávratný � nančný 
príspevok 59 166 eur, pričom 
celkové oprávnené výdavky 
projektu boli schválené vo 
výške 62 280 eur. Sumu 3 114 
eur, čo je 5 % z  celkových 
nákladov, bude škola � nan-

covať z  vlastného rozpočtu. 
Uvedený � nančný príspevok 
pomohol vytvoriť dve nové 
pracovné miesta asistentov 
učiteľa. Od  septembra 2018 
tak okrem špeciálneho 
pedagóga budú pracovať 
až traja asistenti učiteľa 
(jedného hradí ministerstvo 
školstva). Asistenti učiteľa 
spolupracujú s učiteľmi jed-
notlivých predmetov, napo-
máhajú pri výrobe pomôcok 
a  materiálov pre žiakov so 
špeciálnymi výchovno-
vzdelávacími potrebami 
(ŠVVP), zabezpečujú zapo-
jenie žiakov so ŠVVP do voľ-
nočasových aktivít školy ako 
sú divadlá, športové turnaje, 

výlety, exkurzie. Počas 
prestávok vykonávajú dozor 
nad týmito žiakmi s cieľom 
ich začlenenia do  bežného 
kolektívu.

Celkovo eviduje škola 12 
žiakov so ŠVVP, venujú sa im 
spolu štyria zamestnanci a tu 
už môžeme hovoriť naozaj 
o  individuálnom prístupe. 
Cieľom a výstupom aktivity 
asistentov učiteľa budú 
činnosti vedúce k  zabezpe-
čeniu rovností príležitostí 
vo výchovno-vzdelávacom 
procese. Z  časového hľa-
diska je projekt realizo-
vaný od  septembra 2018 
do augusta 2021.

  A. Kúdela
Každý rok od  októbra 

do  decembra prináša 
SNOW FILM FEST do viac 
ako 200 českých a  sloven-
ských miest tie najlepšie 
� lmy o  zimných športoch 
z celého sveta a z domácej 
produkcie. V  Bánovciach 
nad Bebravou tak bude 
v  sobotu 17. novembra 
2 018 .  V   Me s t s kom 
kultúrnom stredisku sa 
môžete tešiť na  pásmo 

� lmov o extrémnom lyžo-
vaní, zimnom lezení, snow-
boardingu, snow-kitingu 
a ďalších zimných radován-
kach. V  programe je šesť 
vybraných � lmov. Na svoje 
si prídu milovníci extrém-
nych zážitkov, čerstvého 
prašanu, arktickej divočiny 
i  športoví fanúšikovia. 
Viac sa dozviete v  ďalších 
číslach Bánovských novín 
a na internete.  (vp)

Projekt Detský čin 
roka je silná apelatívna 
výzva detí  k svetu. Sú to 
hrdinské činy záchra-
nárov života, každodenné 
a  často i  veľmi náročné 
starostlivosti o  rodičov 
či súrodencov, nezištná 
pomoc post ihnutému 
priateľovi a le i  malé 
d robné  k a ž do den né 
skutky. Sú to skutočné 
príbehy o odvahe, empatii, 
porozumení, spolupat-
ričnosti a  prirodzenej 
potrebe pomáhať. Detský 
čin roka je tak ojedinelý 
školský projekt zameraný 
predovšetkým na  netra-
dičnú formu vzdelávania 
v  oblasti etickej výchovy. 
Detské príbehy sú zároveň 
výnimočnou výpoveďou 
o svete detí i spoločnosti.

V prvej etape projektu 
občia nske zdr u ženie 
Detský čin roka motivo-
valo deti k  robeniu dob-
rých skutkov a  vyzvalo 
deti i verejnosť k zaslaniu 
pr íbehov o  dobr ých 
skutkoch detí. Písa li 
deti, učitelia, rodičia 

i  neznámi ľudia, ktorým 
deti pomohli. Počas leta 
výberová komisia vybrala 
35 nominovaných skutkov 
v  siedmich kategóriách. 
V  týchto dňoch začína 
druhá etapa projektu. 
Organizátori projektu 
zaslali začiatkom októbra 
pedagogický materiá l 
s  vybranými skutkami 
do  2200 zák ladných 
škôl a  školských úradov. 
Učitelia s  deťmi čítajú 
príbehy na  hodinách 
etickej výchovy, sloven-
ského jazyka, náboženskej 
výchovy či v  školskom 
klube. Spoločne sa roz-
právajú s  deťmi o  príbe-
hoch a  hodnotách, ktoré 
tieto skutky prinášajú. 
Zároveň deti v  triedach 
hlasujú za  príbehy, ktoré 
ich najviac oslovi li... 
Medzi 35 nominovanými 
z  celého Slovenska je aj 
dobrý skutok tretiačky 
Hanky Tuchyňovej zo ZŠ  
Partizánska Bánovce nad 
Bebravou. Viac v budúcich 
novinách alebo na  inter-
nete.  (r)

Snow Film Fest 2018
v novembri v našom meste

Detský čin roka 

V yučovací proces a jeho kvalita je 
témou číslo jedna snáď v každej škole. 

Školy sa snažia v rámci možností ponúkať 
žiakom a rodičom čo najlepšie služby. 
Podobne je to i v ZŠ Gorazdova. Po veľkých 
investíciách do materiálového zabezpečenia, 
rekonštrukcií a pomôcok, prišla veľká 
investícia i do ľudských zdrojov. 

Druháci zo ZŠ 
Gorazdova
so špeciálnou 
cenou

V  rámci Európskeho týždňa 
mobility 2018, ktorý organizovalo 
naše mesto prvý raz, sa deti zo ZŠ 
Gorazdova zúčastnili výtvarnej 
súťaže Nakresli svoj super bicykel. 
Deťom z  2. A  sa podarilo získať 
špeciálnu cenu za  najväčší výkres 
s  tímovou prácou a  originálnym 
nápadom...  (zš)

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje zámer
ponuka na nájom nebytového priestoru

v budove Domu služieb na nám. Ľ. Štúra súp. č. 
6 v  Bánovciach nad Bebravou. Ide o  nebytový 
priestor nachádzajúci sa na  1. nadzemnom 
podlaží s výmerou 32,79 m2. Bližšie informácie 
získate na stránke mesta: www.banovce.sk 
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Pred dvomi rokmi takto 
na jeseň nadviazalo vedenie 
nášho mesta po  dlhej 
prestávke prvé kontakty 
z  mestom Kopřivnice. 
Presne pred rokom sa usku-
točnili prvé stretnutia býva-
lých tatrovákov v  oboch 
mestách. Nehovoriac 
o  vzájomných výmenných 
účinkovaniach niektorých 
našich súborov. V  auguste 
tohto roku podpísali primá-
tori oboch miest o� ciálnu 
zmluvu o spolupráci. Toľko 
v  krátkosti genéza obno-
venej „družby“. V  tomto 
roku si pripomíname presne 
šesťdesiat rokov, kedy 
bánovský strojársky závod 
prijal názov Tatra (presne 
k  1.1.1958) a  kedy z  jeho 
výrobných liniek o  pár 
týždňov vzišli prvé automo-

bily... Závod Tatra Bánovce 
nad Bebravou sa tak stal 
prvou automobilkou na Slo-
vensku! Fotogra� a z archívu 
bývalého „vodiča riaditeľa“ 

Jána Šveca nám pripomenie, 
že prvé nákladné vozidlá – 
ťahače Tatra 141 sa začali 
vyrábať už začiatkom roka 
1958. Možno by si mohli tí 

najstarší tatrováci zaspo-
mínať, ako to bolo pred 
tými 60 rokmi... Na  foto je 
Ján Švec vpravo a  vľavo je 
Jozef Novotný.  (ab)

spoločnosť, kultúra 5

 Spoločenská kronika

Pavol Škurák *1954

Opustili nás

Marián Kasala a Štefánia Sučíková
Pavel Štaffen a Mgr. Katarína Belicová
Ing. Roman Krajčo a Martina Buláková

Uzavreli manželstvo

Tatra Bánovce bola v roku 1958
prvou automobilkou na Slovensku

Komédia Lord Norton 
& sluha James 
(po dvadsiatich rokoch s novými gagmi)

„Všetci sme vedeli 
naspamäť celé pasáže. 
Doma sme mali nahrávky 
na  kazetách a  v  nedeľu, 
keď sa varil sviatočný 
obed, vždy to bolo pustené. 
V  menších mestách to bol 
absolútny hit,“ spomína 
na  legendárne predstavenie 
Ľuboš Kostelný, ktorý hrá 
skrachovaného senilného 
lorda Nortona. „Rimejky sú 
odvážne, ale myslím si, že 
dnes už neplatí to, čo pred 
dvadsiatimi rokmi, preto 
sme sa pokúsili urobiť to 
trochu inak,“ pridáva Jozef 
Vajda, ktorý mu sekunduje 
v úlohe verného dobráckeho 
sluhu. „V novom texte Jána 
Snopka je priestor na impro-
vizáciu, v  ktorej sú obaja 
herci dobrí,“ hovorí režisér 

Michal Vajdička, ktorý hneď 
na  začiatku rozdal karty 
naopak.  A reakcie publika 
prinášajú obom hercom 
zaujímavé nové podnety, 
ktoré s  chuťou rozvíjajú 
ďalej. Pôvodnému Lordovi 
Nortonovi a  sluhovi Jame-
sovi, v  ktorom excelovali 
Marián Zednikovič a Stano 
Dančiak, tlieskalo pred 
rokmi nielen publikum 
v Štúdiu L+S, ale všade, kam 
prišli. Veríme, že tomu bude 
rovnako aj v komédii po 20 
rokoch, na ktorej sa zabavíte 
v  bánovskom Mestskom 
kultúrnom stredisku 14. 
novembra. Vstupenky sú 
už v  predpredaji - nájdete 
ich v  MsKS, Informačnom 
centre a novinovom stánku 
Aténa.  (bk)

Dahl, Roald – Matilda: Príbeh 
malého, výnimočne nadaného diev-
čatka, ktoré v  sebe objaví schopnosť 
pohybovať predmetmi na diaľku, vás 
pravdepodobne prinúti - ako sa to 
stalo miliónom detí, ale i  dospelých 
na celom svete - nepustiť knihu z rúk 
prv než ju dočítate.

Dahl, Roald - Hastrošovci: Len 
sa im bližšie prizrite: sú zákerní, 
škaredí, robia si navzájom zle, trápia 
zvieratá a  nenávidia deti. Napriek 
tomu sa ich príhodám budete smiať 
od  začiatku až do  konca nielen vy, 
deti, ale aj vaši rodičia, vaši súrodenci 
i  vaši starí rodičia, ktorí sú - o  tom 
nepochybujeme - celkom iní. A ako to 
s  Hastrošovcami nakoniec dopadne? 
Tak ako v každej rozprávke.

Serreli, Silvia – Tea. Aké ťažké je 
klamstvo?: Tea je séria detských kníh 
určená pre čitateľa od  piatich rokov. 
Roztomilá a  zanovitá Tea sa pozerá 
na  svet okolo seba zvedavými očami 
a snaží sa odpovedať na malé a veľké 
otázky, ktoré pred ňu život stavia.

O  ďalších knihách pre deti 
v budúcom vydaní novín...  (mk)

Nové knihy v knižnici

Kvapka krvi v CVČ
Študentská kvapka krvi sa uskutoční v pondelok 

22. októbra 2018 od  8.00 hodiny v  budove Centra 
voľného času v Bánovciach nad Bebravou.

Cestovala som z  Tren-
čína. Sedela som na zástav-
kovej lavičke... nielen ja. 
Lavička sa razom zaplnila. 
Prišla pani, asi po  sedem-
desiatke... oprela sa o tašku 
na  kolieskach. Bola si 
v  meste nakúpiť. Hovorím 
jej „... poďte si sadnúť,“ a ona 
nato „...jéj veru, rada... 
pozrite, paňulka, nohy mám 
opuchnuté a  ťažké, ako 
polená... aj kŕčové žily mi 
operovali... a aj tak -  bolia 
a bolia.“ Kŕčové žily prepo-
jili naše dovtedy neznáme 
svety tak, že sme spolu 
sedeli aj v autobuse. Pani mi 
porozprávala o všetkých jej 

chorobách a neduhoch sta-
roby. Povedala mi o  svojej 
samote. Potom vystúpila 
a  ja som cez okno vnímala 
kraj inu . . .  poz orova l a 
oblaky... počúvala hudbu 
z  rádia. A  práve tam mi 
pripomenuli, že október je 
Mesiac úcty k starším... a že 
veru staroba čaká na  kaž-
dého z nás. V panoráme tej 
krajiny za  oknami, sa mi 
zrazu vynorilo moje rodné 
číslo. Tak celkom neroman-
ticky... akoby bolo vtesané 
do oblakov, ktoré sú večné... 
ale plynú. Je to tak – oblaky 
a  roky zastaviť nemožno... 
 (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Ospravedlnenie
Ospravedlňujeme sa rodine pána Milana Mitalu, 

ktorému sme v minulom čísle nesprávne uviedli rok naro-
denia.  Zosnulý pán Mitala sa narodil v roku 1934...

 Janka Botková, Matričný úrad Bánovce nad Bebravou
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na facebooku 

šport, inzercia6

 Dám do prenájmu v Bánovciach nad Bebravou jed-
noizbový byt a garáž od 1. októbra. Tel. 0903 376 459.
 Do  kaviarne v  BN prijmeme čašníka/-čku, 
baristu/-tku na TPP. 3,70 €/hod. Info: hauscafebn@
gmail.com. Tel. 0910 155 885.
 Predám jablká - jonatánky, cena za 1 kg  0,30 eur,. 
Tel. 0902 830 022, 038/760 34 23.
 Predám veľmi zachovalú váľandu s  úl. pries. 
(25 eur), rustikálnu rohovú lavicu s úl. pries. (30), 
menší gauč trojsed. (20), veľký stôl + 2 stoličky (15), 
záhradný plast. stôl + 4 stoličky (10), plyn. sporák 
Mora  aj s bombou (20). Tel. 0908 244 034.

INZERCIA

Dobrý výkon body nepriniesol
Lehota pod Vtáčnikom – Spartak Bánovce 3:1 (2:1)

Diváci videli kvalitný 
duel, ktorého výsledok nás 
ale moc nepotešil. Otvárací 
gól mohol padnúť už v 
3. minúte, ale Kamdem 
opečiatkoval žrď. V 9. 
minúte sa už skóre menilo, 
keď svoju šancu premenil 

Benčat. Potom sme pohro-
zili my, ale skóre stretnutia 
sa nemenilo. Sieť sa opäť 
vlnila v našej Draškovićovej 
bránke, keď v 12. minúte 
po trme-vrme upravil na 
2:0 legionár Nunes. V 36. 
minúte nás vrátil do hry 

Rusnák, ktorý počas zápasu 
robil domácej obrane veľké 
problémy. Lehota pod Vtáč-
nikom hrala dobrý futbal 
aj po zmene strán, čo v 67. 
minúte strelecky vyjadril 
kanonier Benčat upravujúci 
na 3:1. Za predvedený výkon 

si zaslúžia pochvalu oba 
celky. Zostava Bánovce: 
Drašković- Pakanec, Tabak 
(16. Tabak), Hrabal (89. 
Okrucký), Igaz, Gábriška 
(66. Žatko),  Kráľ (79. 
Chrenko), Daniš, Zajac, 
Rusnák, Kyselica.  (jš,aj)

Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce pozýva všetkých 
seniorov a  zdravotne 
postihnutých občanov 
Bánoviec nad Bebravou 
a  okolia na  cvičenia spo-
jené s  teoretickou časťou 
do  programu POĎME 
SPOLU ZA  ZDRAVÍM. 
Cvičenia budú prebiehať 
každú stredu v Centre voľ-
ného času na Ulici Andreja 
Kmeťa č. 8 v dvoch skupi-
nách s  teoretickou časťou 
a to: prvá skupina s pohy-

bovým obmedzením bude 
cvičiť od  13.00 do  14.00 
h, teoretická časť bude 
od  14.00 do  15.00 h, 
druhá skupina bude cvičiť 
od 15.00 do 16.30 h. Príďte 
si svojou aktivitou zlepšiť 
zdravotný stav a  nespo-
liehajte sa, že to za  vás 
vyriešia tabletky! Bližšie 
informácie sa dozviete 
v  CVČ alebo osobne 
každú stredu v  CVČ pred 
začiatkom spomenutých 
aktivít. (KD)

Cvičenie seniorov v CVČ

Starší žiaci majstrami Slovenska!

Rozhodla posledná desaťminútovka 
RMK Sokol Bánovce – Olomouc 21:28 (12:12)

Najv yššia česko-
-slovenská hádzanárska 
liga žien pokračovala 
stretnutiami 5. kola. Zve-
renkyne Richarda Makýša 
hostili netradične v piatok 
hráčky Olomouca, ale, žiaľ, 
ani tentokrát nesiahli po 
víťazstve, napriek tomu, že 
neboli od neho ďaleko. V 
úvodnej desaťminútovke 
bolo Bánovčaniek plné 
ihrisko, ale zahadzovali 
jednu šancu za druhou. Aj 
preto svietil na ukazovateli 
skóre nerozhodný stav 3:3. 
V 18. minúte Michnová 

vyrovnala na 6:6, no o dve 
minúty sa hostky dostali do 
trojgólového vedenia 6:9. 
Na konci 26. minúty bolo 
všetko inak, keď Turková 
gólom na 11:10 naklonila 
misky váh na našu stranu. 
Šesť sekúnd pred vypršaním 
prvého dejstva Chlandová 
poslala družstvá do šatní 
za nerozhodného stavu 
12:12. Aj po zmene strán sa 
oba kolektívy prestriedali 
vo vedení. Najskôr boli v 
dvojgólovom minitrháku 
Olomoučanky – v 33. 
minúte 13:15 – aby do 40. 

minúty Bánovčanky otočili 
skóre stretnutia na 17:15. 
V 43. minúte Haládiková 
kryla sedmičku Michnovej, 
ale odrazenú loptu Hollá 
poslala do siete, vďaka 
čomu sme sa tešili z naj-
tesnejšieho vedenia 19:18. 
V 45. minúte Haládiková 
bola úspešná aj pri poku-
tovom hode Matušincovej, 
ktorá o 46. sekúnd neskôr 
predsa len prepisovala 
skóre na 20:19. V následnej 
osemminútovke vlnili sieť 
na bránke len hostky, ktoré 
šnúrou siedmich gólov ušli 

na stav 20:26 a o víťazovi 
už nebolo pochýb. V 57. 
minúte prerušila domáce 
gólové suchoty Galková, 
kým na druhej strane 
Patrnčiaková so Sovovou 
prikrášlili víťazstvo Olo-
mouca na konečných 21:28. 

Zostava a góly Sokola 
Bánovce: Sakalošová, 
Bežová, Kucharčik – Mich-
nová 5/1, Bencová, Bežová, 
Galková 1, Ráciková, Tur-
ková 4, Hollá 2, Hullma-
nová, Vaňová, Šipláková 1, 
A. Obstová 2, Matušincová 
5/1, K. Obstová 1.  (aj,mp)                  

P r v ú  o k t ó b r o v ú 
nedeľu CTK Viking zorga-
nizoval časovku na Jankov 
vŕšok už po  35-ty krát. 
Na štarte sa zišiel rekordný 
počet účastníkov, prvý raz 
v  histórii sa zapísalo 50 
štartujúcich, k  tomu ešte 
zopár tradične nezapísa-
ných. Najstarší účastník 
Milan Meluš oslávi tento 
rok 70, najmladší Denis 
Porubčan mal 8 rokov. 
Z  detí do  10 rokov bol 
najrýchlejší Peter Bujna 
s  časom 29:33 min. 
Najlepší čas do  15 rokov 
mal Christian J. Schubert  
21:36 min, zároveň bol 

najrýchlejší zo všetkých 
prítomných aktívnych 
vikingov. Najlepší čas 
v  kategórii dospelých 
s  hodnotou 15:30 min 
dosiahol Peter Krajčovič. 
Rekord trate 13:40 (z roku 
2007) teda nikto nepre-
konal. Ale o to tu ani nešlo. 
Stretli sa tu totiž skupinky 
cyklistov, ktorí sa prišli 
trochu zabaviť, spoločne 
si zajazdiť, navzájom sa 
„vyhecovať “, porovnať 
sily a hlavne využiť pekné 
počasie.  Podujatie sa tak 
nieslo v  príjemnej poho-
dovej nálade...  

 CTK Viking pri CVČ

Ukončenie cyklosezóny 
na Jankovom vŕšku

V športovej hale v  Prievidzi 
sa prvú októbrovú sobotu  konali 
majstrovstvá Slovenska v zápasení 
starších žiakov v gréckorímskom 
štýle. Druhú najväčšiu výpravu vyslal 
na turnaj náš bánovský Mestský 
zápasnícky klub. Všetci naši deviati 
borci sa umiestnili na bodovaných 
miestach, čo sa premietlo aj do 

hodnotenia družstiev. Spomedzi 16 
klubov z celého Slovenska chlapci 
z MZK nazbierali najviac bodov 
a stali sa majstrami Slovenska! V 

súťaži jednotlivcov sa najviac darilo 
Peťovi Krčovi a Matúšovi Karasovi, 
ktorí našli premožiteľa až vo � nále. 
Medailovú bronzovú pozíciu si vybo-
jovali Viliam Daniš a Adam Stepien. 
Vedenie MZK chlapcom srdečne gra-
tuluje za vzornú reprezentáciu klubu 
aj mesta. Ku gratulácii sa pripája ja 
redakcia Bánovských novín...  (aj,mu)

Dorastenky v prvej lige stopercentné!
Bánovce/Partizánske – Bytča 31:20 (15:12)

St a rš ie  dora s ten k y 
spoločného bá novsko-
-partizánskeho tímu sú 
v  prvej slovenskej l ige 
nováčikom, no nevyzerá to 
tak. V  troch stretnutiach 
uhrali tri víťazstvá, napo-
sledy pokorili doma Bytču. 
Po  triumfoch v  Stupave 
a Trenčíne sa zverenkyniam 
Nade Paulovičovej podarilo 
triumfovať aj v  prvom 
domácom stretnutí. Pre-
miérový zápas na  vlastnej 
palubovke im pred slušne 
zaplnenou tribúnou vyšiel, 
keď nepríjemnú By tču 
po  v ý bor nom v ýkone 
porazili 31:20. V  prvom 
polčase sa hrala vyrovnaná 
hádzaná, no naše dievčatá 
doplnené o hráčky z Parti-
zánskeho boli efektívnejšie 
v koncovke. Neustále viedli, 

s  čím skúsenejšie hostky 
pred stretnutím nepočítali. 
Dobrú hru našich sa snažili 
z abrzd iť  oddychov ý mi 
časmi, ale márne. Prvý 
polčas sme napriek viacerým 
zahodeným príležitostiam 
vyhrali 15:12,  a keďže v tom 
druhom sa niekoľ kými 
dobrými zásahmi blysla 
brankárka Peťa Pokorná 
a  v yšlo nám aj zopár 
nacvičených herných akcií, 
náskok narástol až na jede-
násťgólové víťazstvo 31:20. 
V  nedeľu sa na  palubovke 
darilo všetkým dievčatám 
bánovsko - partizánskeho 
kádra a  tie sa trénerke 
odmenili za dôveru dobrým 
výkonom. Na  konečnom 
víťazstve 31:20 sa strelecky 
podieľali takmer všetky naše 
hádzanárky hrajúce v čier-

nych dresoch. Predzápasová 
túžba trénerky Paulovičovej 
vyhrať - sa naplnila. Diev-
čatá triumfovali tretíkrát 
v  rade a  v  najvyššej celo-
slovenskej súťaži sú nateraz 
100 percentné. „V najvyššej 
súťaži je našou ambíciou 
skončiť v  strede tabuľky,“ 
povedala trénerka Naďa 
Paulovičová. Pred sezónou 
2018/2019, nielen staršie ale 
aj mladšie dorastenky spojili 
sily s  hádzanárkami Parti-
zánskeho. Trénerka starších 
dorasteniek nám vysvetlila 
prečo: „Spolupráca je nevy-
hnutná, pretože oni majú deti 
do  mladšieho dorastu, my 
máme len dievčatá do star-
šieho dorastu. Spolupráca 
sa vypláca pre oba kluby, 
dievčatá hrajú s  lepšími 
družstvami v  kvalitnejšej 

súťaži. Nedá sa to porovnať 
s regionálnou súťažou v Nit-
rianskom kraji.“  Najbližší 
zápas odohrajú staršie 
dorastenky v  Prešove, kde 
ich rozhodne nebude čakať 
ľahká šichta. Bánovce/Par-
tizánske zostava: A.Bežová, 
P.Pokorná - M.Bežová 10, 
H.Galková 5, E.Žačiková 5, 
A.Ráciková 4, Z.Galková 2, 
I.Escherová 2, L.Paulová 2, 
S.Kobulnická 1, D.Kolárová, 
J.Lišková.  (mn,aj)
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Informačné 
centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov

Svet pod hladinou 
rybníka nás uchvátil. 
A  v  ňom najväčšie sladko-
vodné ryby a  medzi nimi 
kráľovná našich vôd - vyza 
veľká, sumce, korytnačky... 
S  nadšením 25 detí a  27 
rodičov, resp. starých 
rodičov absolvovalo náv-
števu sladkovodnej a bota-
nickej expozície Živá voda 
v  moravskej obci Modrá. 
Objekt vybudovaný v  roku 
2012 z eurofondov v rámci 
cezhraničnej spolupráce 
s  obcou Uhrovec ponúka 
okrem tohto zaujímavého 
vodného sveta v  priamom 
prenose až  v  šesťmetrovej 
hĺbke aj množstvo vzdelá-
vania a  zábavy s  environ-
mentálnou témou. Všetci 
sa prešli po  botanickom 
chodníku s bylinami a dre-
vinami, ktoré rastú okolo 
vôd, „ohmatali“ hmatovú 
v ýstavu makiet rýb 
a vyskúšali ďalšie multime-
diálne aktivity. Najnovšou 

atrakciou tejto lokality 
je na  drevených koloch 
postavený náučný chodník 
s  názvom Cesta praturov 
od  praveku k  súčasnosti...  
Celý výlet za  zaujímavos-
ťami Moravy bol venovaný 
storočnici spoločnej repub-

liky. Modrá a jej Živá voda 
bola „jahôdkou na  torte“, 
okrem toho sme navštívili 
aj hrad Buchlov a  zámok 
Buchlovice. Nachvíľu sme 
nazreli aj do  pútnického 
kostola vo Velehrade či 
do  archeoskanzenu veľko-

moravského opevneného 
sídliska... Každú minútu 
slnečnej prvej októbrovej 
soboty sme využili na nasá-
vanie krásy historických 
pamiatok a  prírody blízkej 
Moravy... 

  Klub Kamarát

Rodiny s deťmi za krásami Moravy 

KST Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 
v nedeľu 4. novembra na 23. 
ročník hviezdicového 
výstupu na  Suchý vrch 
(1028 m), kde bol v  tomto 

roku vybudovaný nový 
altánok. Trasa je ľubovoľná, 
najčastejšie používanou je 
z  obce Kšinná ponad lazy 
Stavanie. Viac na  www.
kstbanovce.sk.

Výstup na Suchý vrch

Klub slovenských 
turistov Čadca a  Klub 
českých turistov Třinec 
organizujú v  sobotu 20. 
októbra stretnutie turistov 
a priateľov turistiky Česka 
a  Slovenska pri Masary-
kovej chate (postavenej 
v  roku 1924) a  pri stĺpe 
česko-slovenskej vzá-

jomnosti na  hraničnom 
hrebeni Beskýd. Zraz 
účastníkov je medzi 11.00 
a 12.30 h pri chate prvého 
prezidenta spoločnej 
republiky. Pripravený je 
kultúrny program, vatra 
vzájomnosti, občerstvenie 
a jubilejná magnetka... Viac 
na www.kstbanovce.sk.

Stretnutie turistov 
v Beskydách  
k storočnici spoločnej republiky

Hasiči na školskom dvore na Duklianskej
V posledný septembrový 

deň navštívili ZŠ Dukliansku 
dobrovoľní hasiči z  nášho 
mesta. Na školskom dvore sa 
okolo hasičského auta zhro-
maždili deti zo školského 
klubu. Viacerí, a  nielen tí 
najmladší, sa tomu veľmi 
potešili. Nasadnúť do  auta 
a všetko tam vyskúšať sa im 
nepodarí každý deň. Deti 
mali možnosť vidieť, čo hasiči 
používajú pri zásahovej čin-

nosti. Hasiči im predviedli 
ochranné pracovné pomôcky, 
či hasenie. Okrem hasenia 
si vyskúšali aj prácu s vysie-
lačkami... Oči im zažiarili, 
keď sa mohli obliecť do zása-
hového odevu, vyskúšať 
prilbu, hasičský opasok 
i dýchací prístroj.  V závere 
deti hasičov zahrnuli svojimi 
zvedavými otázkami, čím 
dokázali, že ich práca je pre 
nich zaujímavá.  (bj)

Viac foto nájdu bánovskí účastníci zájazdu na facebooku KST Kamarát

Branné preteky hasičskej mládeže
Slnečná sobota 6. 

októbra bola predpokladom 
úspešnej akcie pre mladých 
hasičov v  okrese Bánovce 
nad Bebravou. V  parku 
pri kaštieli v  obci Šišov 
sa zišlo 21 štvorčlenných 
kolektívov, ale i  hosťujúce 
družstvá z Radošiny. Všetci 
si zasúťažili vo vytrvalosti 
na  viac ako kilometrovej 
trati, ako i  v  ôsmich 
technických disciplínach. 
Preliezali dvojmetrovú reb-
ríkovú bariéru, zhadzovali 
terče pomocou ručných 
džberových striekačiek a D 
prúdničiek. Rozhodením 
dvojito zvinutej hadice C 
zhadzovali kužele. Strieľali 
zo vzduchovky. Preliezali 
cez improvizovaný potok 
rúčkovaním po  lane, pre-
konávali dvojmetrový tunel 
a následne poklusom cez 10 
pneumatík. Nechýbala ani 
disciplína viazania uzlov, 
či určovania technických 

prostriedkov. Aby na výhru 
mali nárok i  najmenší, 
aplikovali sa k  celkovému 
hodnoteniu i  výhodové 
body. Súťažilo sa v kategórii 
chlapcov a  dievčat. Naj-
lepšie si vzhľadom na  svoj 
vek počínali dievčatá 
z  Dolných Ozoroviec, 

za nimi dievčatá zo Žitnej-
Radiše B a na treťom mieste 
Žitná-Radiša A. Pri chlap-
coch opäť zvíťazili drobci 
z Dolných Ozoroviec, pred 
Uhrovcom a  Zlatníkmi. 
Územná organizácia DPO 
v Bánovciach nad Bebravou 
v  spolupráci s  DHZ Šišov 

pripravili trať a  postarali 
sa o stravu. Majiteľ kaštieľa 
i  parku Igor Malinovský 
poskytol areál a  zúčast-
neným pripravil extra 
občerstvenie v  podobe 
zákuskov, sladkostí, džúsov 
a  iného, za  čo si zaslúži 
nemalé poďakovanie.  (vd)

Vľavo zlaté Dolnoozorovčanky, druhé a tretie Žitnianky-Radišanky
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Informačné centrum 
na  Námestí Ľ. Štúra opäť 
obohatilo svoju ponuku 
malých darčekov, suve-

nírov, pohľadníc, máp, 
bulletinov a  kníh. K  tým 
najnovším patria nové 
drevené magnetky so 
slovenským ľudov ým 
motívom. Mesto Bánovce 
nad Bebravou a  jeho zau-
jímavosti, najmä kultúrne 
pamiatky, nájdete nielen 
v knihách, ale aj v novom 
bulletine, na  pexese, 
magnetkách a  pohľad-
niciach rôznych druhov. 
Ak sa chystáte niekam 
na  návštevu za  hranice 
okresu, kraja či republiky, 
propagačné materiály 
vášho rodného mesta 
a  tiež regiónu by vo vašej 

batožine nemali chýbať. 
Z  pestrej ponuky „íčka“ si 
určite vyberiete... Tešíme sa 
na vašu návštevu. Aktuálne 
informácie nájdete na  FB 
Infocentrum Bánovecko.  (r)

www.kulturabn.sk8
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